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Deltagere 

Carsten Bach (CB) 

Flemming Andersen (FA) 

Kaj Bækgaard (KB)  

Christian Alstrup (CA) – afbud   

Inge Rønnow Sander (IRS)  

Henrik Stigel (HS)  

Jacob Merrild (JM)   

Michael Handberg (MH)  

Leif Voetmann (LV)  

Bo West Møller (BWM) – Golfmanager   

 
Vi vendte dagsorden lidt og startede med banen lige nu, hvor Chefgreenkeeper Jesper 

Kristiansen deltog.  

 

Banen lige nu 
Maskinparken er gennemgået og står klar til sæson. Der er brugt en del tid og penge, pga. lidt 

manglende vedligeholdelse, men med det arbejde der er gjort, forventer vi en sæson uden de 

store reparationer.  

Teested 3 er færdigt. Nu venter vi på lidt varme så der kan komme vækst i græsset. 

Forventningen er at det åbner sammen med resten af banen. Der var ros til staben for godt 

arbejde.   

Der er desværre en bro hul 7 der er brudt sammen. Den erstattes af en ny overgang der er 

rørført, så det bliver mere stabilt til de mange tunge køretøjer der kører den vej.  

Gødningsplanen for 2023 er på plads og der er købt ind. Vi følger den plan der er lagt med 

DGU og som virkede i 2022. Bla. fortsætter vi med afspænding på fairway, da det har vist sig 

at virke godt. Forebyggelsen mod svamp og vintergødning har haft en godeffekt og lige nu ser 

gens fornuftige ud frem mod opstart.  

Mehmed og Jacob er begge startet og der er fuld bemanding på. Desværre kan de ikke klippe 

og pga. det kolde vejr og regn kan vi ikke åbne banen før tidligst start april.  

I forhold til sidste år står vi lige nu et bedre sted; det er kun vejret der forhindrer åbning af 

banen.  

Der er i år ingen umiddelbare projekter, ud over hvis der bliver tid til endnu en udvidelse af 

teested der trænger. Se Masterplanen der hænger i klubhuset, hvor kommende projekter er 

på.  

Par 3 bane klippes op hvis muligt, og der markeres med blå pæle hvor nødvendigt. Bl.a. hul 1 

hvor der er lagt ekstra jord på.  

Herning Kommunen har plantet nye træer ved hul 12 og ved hul 13/16; de første træer vi har 

fået i 5 år. Vi arbejder videre med kommunen for at få de træer vi mener de bør komme med.  

 
Vi gik her efter til Medlemsundersøgelsen fra Golfspilleren i Centrum, hvor vi har fokus 

på de indsatsområder der kræver fokus her og nu og gennem sæson.  
 

I skemaerne kan man se karaktererne (skala 1-100) for de sidste 3 år.  
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Fokus på banen  

 
Rød er de indsatsområder DGU anbefaler; der vil fortsat være fuld fokus på de 4-6 områder ud fra den plan der er lagt 
med DGU og greenkeeperne. 

 

Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden kommentarer 

 

Godkendelse af referat 
Godkendt uden kommentarer 

 
Økonomi 
Regnskab og likviditet 
Kontingenter mangler vi 200 tkr i at nå årsbudgettet.  

Medlemsoversigten siger nu 1.105 aktive pr. 28. februar, hvilket er det laveste siden sæson 

2016/17. De øvrige indtægter følger stort set budgettet.  

På sponsor siden er vi over årsbudgettet, og der kommer stadig enkelte nye sponsorer ind i 

marts måned. 

Omkostningssiden er stadig vigtig at holde igen på, det ser dog også ud til, at det lykkes os at 

holde os på budget eller lidt under. På bane området følger vi budgettet pænt med selvfølgelig 

plusser og minusser, men der er stor fokus på det, uden dog at gå på kompromis på 

kvaliteten. 

På træner siden har vi haft ikke budgetterede indtægter vedr. Simulator golf på 45 tkr. 

 

Energi siden ser stadig ud til at blive betydelig mindre en frygtet. Slut februar afviger posten 

med en besparelse på 130 tkr. 

Lige nu afventer vi et energitilskud fra Herning Kommunen der har en pulje penge til dette 

formål.  

Måske vi på sigt skal overveje investering i andre energikilder som f.eks. solceller. I 2022 fik vi 

tilbud fra Hammerum El der dog ikke anbefalede en umiddelbar investering, da 

tilbagebetalingstiden var for lang.   

 

2022 2021 2020

Banen 75 66 73

Spillet glider normalt godt, og der er generelt 

kun begrænset ventetid på runden 74 67 69

Hastigheden på greens er passende 70 58 68

Greens er jævne og bolden ruller "som den skal" 70 50 67

Teesteder er gode 72 61 67

Fairways er gode 75 63 72

Banen fremstår velholdt 80 68 76
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Likviditeten ser stadig fornuftig ud, med en stor del af kontingenterne indbetalt har vi 5.3 mill 

kr. indestående. 

 

Konklusion. 

Vi er stadig lidt bagefter på kontingenterne, hvor meget af de manglende 200 tkr, som vi kan 

få ind på nye medlemmer er stadig uvis. 

 

Omkostningerne ser stadig ud til, at vi kan holde, også uden energibesparelsen. Der er et par 

ekstraordinære indtægter, som kan dække af for en evt. manko på kontingenterne. 

Fokus skal stadig være på rekruttering af nye medlemmer, både på begyndere, men også på 

at tiltrække uddannede golfere til HGK. 

 
Medlemmer 

 
 
Vi skal erstatte 100-130 medlemmer der forlader os hvert år og det skal ske gennem nye 

golfere – begyndere – og golfspillere der allerede er i gang. Mere under rekruttering.  

 
Firkløver 

 
 
Der er spillet 564 runder færre end sidste år. Sikkert pga. det meget våde vejr i januar/marts.  

 
Sponsorer 
Jyske Bank er ny flagsponsor. 

Zystm er ny sponsor hul 8.  

 

ErhvervsGolf 
52 virksomheder er med og første arrangement er i Ikast den 29. marts 2023. 

 

Golfspilleren i Centrum 

Fokuspunkter 

 

Ultimo februar 2022/23 2021/22 2020/21 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15

Aktive 1,105     1,177      1,195      1,139      1,114      1,074      1,095    1,101    1,106    

Mindre aktive 265        221         234         265         255         274         231       229       215       

Startmedlemmer 42          31           43           47           48           46           75         52         48         

Medlemmer total 1,412     1,429      1,472      1,369      1,369      1,369      1,369    1,369    1,369    

Klub: Herning-15 Åskov-107 Brande-122 Give-86 Jelling-102 Birkemose-142 Kellers-903 Dejbjerg-19 Total 2022 Forskel

Runder gået på banen i - af gæster:

015-Herning             -> -               1                   -               -               -               -                   -               1               5             -4             

107-Åskov           -> 840              382              159              94                59                15                    421              1,970       2,272     -302        

122-Brande         -> 477              29                159              84                23                33                    14                819           1,138     -319        

086-Give              -> 2                   17                1                   175              3                   17                    2                   217           188        29            

102-Jelling           -> 1                   -               -               2                   -               -               2                      -               5               9             -4             

142-Birkemose  -> -               -               -               -               4                   2                   6               2             4              

903-Kellers Park -> -               -               2                   -               15                -               17             -         17            

19-Dejbjerg GK 19                3                   2                   -               2                   -               -                   26             11           15            

Total 1,339           49                388              320              374              85                67                    439              3,061       3,625     -564        

Runder 2022 1,652           55                346              296              256              44                126                  850              3,625       

Forskel -313             -6                 42                24                118              41                -59                   -411             -564         

Gnm.runder/medlem 2.30             0.27             1.55             1.26             1.60             1.70             1.00                 1.57             1.61         

2022 2021 2020

Ledelsen 79 75 84

Der er ledige tider når vi ønsker det 62 49 49
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Vi begrænser blokeringer, siger fra til større Company Days.  
Fakta: Der er mange ledige tider; kun ca. 50% af kapaciteten bruges – ved godt der er ydre tider, men der er generelt 
plads.  
Vi besluttede at vi fremover laver boldskub i weekend og på helligdage mellem kl. 9 – 15. 
 

 
Klubber-i-klubben – en svær øvelse, da Kik samtidig er med til at skabe det sociale miljø og relationer. 
Fokus er på at der ikke blokeres flere tider end der er behov for.  
Måtterne skiftes hvor slidt; har fået tilskud fra DGI-puljen der dækker investeringen. Kr. 30.000 
 

 
Der er nedsat et Caféudvalg, der er i løbende dialog med Tekin. 
Formand Leif Voetmann.  
Vi fik en god sank om café og udvalg og synes vi er på ret spor. Der er netop afholdt en god prøvesmagning. Et vigtigt 
kriterie er ensartethed lige meget hvilken kok der er i køkkenet.  

 
Benchmark 
Vi kan lave Benchmark i Golfspilleren i Centrum, hvor vi sammenligner os med andre klubber. 

Vi opretter 3 grupper:  

1. Klubber der ligner os med cafe, shop mm 

Viborg, Fredericia, Mollerup, Horsens, etc.   

2. Klubber tæt på os 

Trehøje, Brande, Ikast, Give, Dejbjerg, etc.   

3. Klubber med samme antal medlemmer pr. hul 

 

Klubliv 
Hvordan medvirker vi til at forbedre klublivet i klubben? 

Vi fik en god snak om klubliv. Vigtigt vi alle bidrager til det så vi sikrer at bl.a. hul 19 er aktivt. 

Vi er en forening med de styrker det giver og skal pleje foreningslivet. Sætte fokus på de 

frivilliges indsats og om muligt hverve flere – måske ved at frivillig hverver ny frivillig. Måske 

kan vi flytte klubuafhængige til at være klubafhængige gennem de tiltag vi laver. 

Bestyrelsens opgave er at være igangsætter og sætte nogle rammer for klublivet. Skabe 

aktiviteter. Simulatorgold er et godt eksempel på at der nu er skabt en vinteraktivitet til glæde 

for de fleste.   

Den nye ambassadørordning torsdag er en anden vej at gå. Kan være med til at skabe 

sammenhold mindre grupper imellem.  

2022 2021 2020

Atmosfære 80 78 80

Antallet af klubber-i-klubben er passende 72 65 68

Træningsfaciliteter 75 74 77

Måtterne på drivingrange 62 65 66

2022 2021 2020

Mad og drikke 71 81 79

Madens kvalitet er god 65 79 75

Restauranten i Herning Golf Klub lever op til 

mine forventninger 63 79 75
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Huske at sende invitationer og budskaber ud i de grupper der er på Facebook for klubber-i-

klubben. Aktiverer medlemmer af klubber-i-klubber bedre i andre sammenhænge.  

Vi tror selv på at vi nu har et godt klubliv set i forhold til andre klubber, og det skal bevares.  

Måske skabe aktivitet foran klubhus/i rundel – udskænkning a fadøl eller andet der samler 

folk.  

 
 

Bæredygtighed 
Gennemgang af DGU´s folder "Golfsporten for verdensmålene" 

 

Der er rigtig mange af de tiltag der anbefales vi allerede arbejder med. For klubben er det en 

naturlig ting at vi tænker bæredygtighed ind når vi handler og arbejder.  

 

Rekruttering 
"Kanin" forløb – banetræning 

C-rækken – altså de spillere der ligger i handicap gruppen 48 – 54 – eller er nystartet, får de 9 

huller der ikke er i brug til et spændende projekt som vi kalder banetræning for Kaniner. 

Så Kaninturnering bliver til Banetræning. Der spilles 9 huller på tid - dvs. man spiller i 2 timer, 

og når de er gået, færdiggør mand et hul man er ved at spille.  

Tanken er at alle der spiller med ved banetræning, har en markør/mentor med rundt.  

Markør/mentor/ambassadøraften torsdag den 23. marts 

 

Torsdagsmatch 

Torsdagsturnering fortsætter 

Spændende nyheder omkring det de fleste kender som kaninturneringen. 

Da Kaninudvalget desværre selv valgte at trække sig har vi valgt at prøve at nytænke hele 

situationen omkring banestart for begynderne. 

 Det betyder at A og B rækken i år bliver en torsdagsturnering over 9 huller.  Det vil skifte vis 

være for-9 og bag-9. Og der vil være et maksimum for antallet af deltagere. Der vil blive 

spillet fra tee 50 i 2 lige store rækker.  

 

Firmagolf 

Der inviteres til 2 fredagsarrangementer - den 12/5 og den 26/5, fra kl. 15.00. 

(Arrangementerne ligger så der kan sælges begynder forløb i juni)  

Ca. 20 deltagere. Om der er 20 eller 25 gør ikke noget, vi kan bare ikke være flere end det på 

Par 3 eller Rangen. 

Tilmelding og antal deltagere er påkrævet så vi kan gøre udstyr klar. 

Program:  

15:00 – Velkomst, Intro & Udstyr udleveres  

15:15 – Intro til Putting 

15:30 – Intro til Driving Range / Langt Spil 

16:15 – Spil på Par 3 banen samt intro til ”Golf Regler” 

17:45 – Forfriskning i Klubhuset på Husets regning  

Pris: GRATIS FØRSTE ÅR – MÅSKE LILLE NETVÆRK PÅ SIGT MOD BETALING  

Invitere via Erhvervsrådet, INNOVATORIUM, etc.  
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Golfens dag 

 
Kronisk syge 
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Frivilligheden  

 
Frivilligheden er et samarbejde med FC Midtjylland, HC Midtjylland, Blue Fox, Ikast Håndbold, 

Fermaten, Den Jyske Sangskole og Herning Golf Klub, hvor vores mange frivillige løbende 

gennem året tilbydes at komme gratis til en fodboldkamp, håndboldkamp, musik eller måske 

ishockey.  

Herning Golf Klub tilbyder de frivillige at prøve golf; måske nogen af dem får lyst at blive 

golfspiller og starter på vort begynderforløb.  

 

Nye medlemmer 

Der er lavet en velkommen folder til nye golfere og der arrangeres en Åben time hvor de 

inviteres til en snak om klubben, kik med mere.  

 
Værdiskabende bestyrelsesarbejde 
Henrik, Kaj og Bo deltog 

Hvordan sikrer vi at bestyrelsens arbejde er værdiskabende for klubben? 

Hvordan styrker vi samarbejdet internt i bestyrelsen og mellem bestyrelsen og 

manager/ansatte? 

Hvad er klubbens væsentligste udfordringer de kommende år? 

Hvad skal klubben sælge og til hvem? Hvordan skal det arbejde organiseres? 

Emner vi skal tage op senere? SWOT-analyse… 

 
Vi arbejder allerede med det og er langt. Vi vil forsat løbende følge op og se på hvordan FU 

arbejder contra den øvrige bestyrelse.   
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Info fra Golfmanager 
Herning Kommune 

Der skal arrangeres et møde vedr. banens træer og beplantning. Et område Herning Kommune 

er ansvarlig for.  

Der er ikke nyt vedr. hul 14 og ejerskab; vi følger op ved Herning Kommune. 

Der er dialog med DGU vedr. lokaletilskud. De vil gerne følge op og bl.a. i kontakt med nogle 

kommuner for den vej at forstå hvorfor der er forskelsbehandling.   

  
Tilskud fra Idrætsrådet, kr. 14.000 til simulatorgolf 

Tilskud fra DGI-puljen, kr. 30.000 til nye måtter drivingrange  

Tilskud fra Nordea fonden, kr. 20.000, tilskud til ny scooter 

I alt kr. 64.000 

 

Info fra udvalg 
Begynderudvalg – MH 
Hold 1 starter den 26. marts, med 24 deltagere. Det foregår på en søndag og udvalget deles 

nu op i teams. Bliver lidt anderledes end før; spændende at følge hvordan det virker.  

Som vist længere oppe reserveres der 9 huller til banetræning for alle golfere med hcp. 

mellem 48-54. Målet er at de alle har en markør med rundt.  

Juniorudvalg - IRS 
Godzilla er på vej og deltager i Åbent Hus den 15. april.  

Ønsker skiltning med lukket par 3 bane når juniorerne er på par 3 banen. 

Ønsker ”klubhus”. Måske container. Bo tager en snak med Meik hvad tankerne er.  

Eliteudvalg - IRS 
Intet nyt. 

Baneudvalg - CB 
Se banen lige nu. 

Caféudvalg - LV 
Se Golfspilleren i Centrum. 

Turneringsudvalg - HS 
Henrik Stigel er nu formad for turneringsudvalget.  

Turneringsudvalget er ansvarlige for afvikling af Torsdagsmatchen. De første til at hjælpe er 

fundet; mangler 1-2 par mere.  

Vi har besluttet at der ved klubbens egne turneringer skal tastes score ind elektronisk; dvs. 

med markør og godkendelse af scorekort til sidst.  

Banekontrol- og serviceudvalg – BWM 
Den nye formand er desværre holdt igen. Vi arbejder nu med at få køreplanerne på plads for 

de næste måneder.  

Ordens- og amatørudvalg – CJE 
Intet nyt.  

Handicapudvalg – CJE 
Intet nyt.  

Regeludvalg – CJE 
En god regeldag er afholdt med 80 deltagere; der arrangeres muligvis en mere inden 

sæsonstart.  

Visionsudvalg – CA 
Der er afholdt visionsaften den 20. februar. Her blev repræsentanter fra diverse udvalg og 

klubber-i-klubben inviteret til en aften med fokus på 

• Rigets tilstand i HGK, herunder status på banen, træning, medlemmer m.m. 

• Opfølgning på visionsarbejdet 
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Der blev arbejdet på tværs af klubben med initiativer for det kommende år, og 

tilbagemeldingerne fra aftenen var, at det havde været en rigtig god aften, hvor man er blevet 

klædt godt på og har fået inspiration til at komme videre med udvikling af klubben. 

Der var repræsentanter fra de fleste udvalg og KIK – dog savnede vi især repræsentanter fra 

onsdagsherrer og seniorherrer.  

En ide om at rykke visionsaftenen til oktober – der er allerede inviteret til mandag den 30. 

oktober 2023 

Status på handlingsplanerne er, at der mangler input fra: 

• Turneringsudvalg 

• Junior 

• Seniorherrer 

• Onsdagsherrer 

Bo er på sagen og følger op. 

Der er gjort status på visionsarbejdet i årsskriftet. 

Golf, kunst & natur – CA 
Fredag den 27. januar blev 3 udvalgte kunstnere sendt af sted med en intro til projektet og en 

opgave om at komme med en skitse til et konkret kunstværk 

• Daniela Bretes Maciel Elneff 

• Stine Rosdahl-Petersen 

• Mikkel Holm 

Fredag den 17. marts fik vi af de 3 udvalgte kunstnere præsentere skitserne – det blev en 

rigtig spændende dag. 

Vi blev præsenteret for 

o Daniella – ”Hybriden”, som er et kombineret lyd- og planteprojektet – ”Lyt til lyden af 

planternes rødder” 

o Stine – ”Mycelium”, en forgængelig skulptur lavet af Mycelium (en svamp…), og som 

forestiller et hult træ, med en halm-bistade og et tag over 

o Mikkel – ”Mosekone”, som er flere kampesten, delvist skjult, og med resterne af et 

værktøj, der har u ordnet mosen 

Til stede var også 2 repræsentanter fra Midtjysk Skole- og Kulturfond, Helle Mau Jensen og 

Niels Viggo Malle. 

Styregruppen mødes igen tirsdag den 25. april for at tage stilling til skitserne og det videre 

forløb. 

Går vi videre med én eller flere skitser, så vil næste step være 

o Frigørelse af midler fra kommune og fonde, der har givet tilsagn om bevilling. Vi skal 

søge en frigivelse af ca. en tredjedel af midlerne 

o Finde yderligere finansiering fra større nationale fonde 

o Udarbejde et virksomhedsprospekt, så vi kan tiltrække virksomheder som partnere i 

kunstværkerne 
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Styregruppen er ved godt mod, og med de 3 skitser har vi nu noget konkret og visuelt at 

kunne arbejde videre med og præsentere for andre. 

 
 

Årsskriftsudvalg – CA 
Endnu et årsskrift er udgivet og var klar til udlevering på ferie-for-alle messen samt ved 

udlevering af bagmærker. Det er min opfattelse, at det endnu engang er lykkedes udvalget og 

de dygtige skribenter at lave et fantastisk godt stykke arbejde. 

Der er evaluering af årsskrift 2023 samt planlægning af årsskrift 2024 mandag den 12. juni. 

Eventuelt  

Der er blevet spurgt om vi kan hjælpe med et arrangement for folk fra Ukraine. Vi er åbne, 

men vil gerne se forslag til arrangementer.  

Næste møder 2022 
13/6                         Bestyrelsesmøde 

22/8                         Bestyrelsesmøde 

12/9                         Bestyrelsesmøde 

10/10                       Bestyrelsesmøde 

7/11                         Bestyrelsesmøde 

24/11                       Generalforsamling 

5/12                         Bestyrelsesmøde 

 

 

 

 

 


